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Hierbij zend ik u het antwoord op de vragen van het lid Rog (CDA) van uw Kamer 

over het bericht ‘Sluiting dreigt voor snel groeiende school Het Dok’. 

 

De vragen werden mij toegezonden bij uw bovenaangehaalde brief met kenmerk 

2017Z00959. 
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2017Z00959 

 

Vragen van het lid Rog (CDA) aan staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en 

Wetenschap over het bericht ‘Sluiting dreigt voor snel groeiende school Het Dok’ 

(ingezonden 24 januari 2017) 

  

1. Heeft u kennisgenomen van het bericht ‘Sluiting dreigt voor snel groeiende 

school Het Dok’?1 

 

Ja. 

 

2. Wat vindt u van de situatie dat deze school door de crisis in de bouw van de 

voorgaande jaren, de beoogde en geplande groei van het leerlingenaantal niet 

haalt? 

 

Het is vervelend dat de woningbouw is achtergebleven bij de oorspronkelijke 

planning en dat mogelijk daardoor minder leerlingen op basisschool Het Dok zijn 

ingeschreven. De Wet op het primair onderwijs (WPO) biedt echter mogelijkheden 

voor Het Dok om toch te kunnen voortbestaan. De school kan opnieuw gesticht 

worden; uiteraard mits aangetoond kan worden dat de school levensvatbaar is. 

Daarnaast kan de school door middel van een samenwerkingsovereenkomst met 

een ander schoolbestuur open blijven op basis van de gemiddelde schoolgrootte. 

Het schoolbestuur van Het Dok heeft dus meerdere mogelijkheden om het 

voortbestaan van de school te verzekeren, en heeft aangegeven daarvan gebruik 

te zullen maken. 

 

3. Zijn er meer scholen in Nederland waar zich vergelijkbare problemen voor 

doen? Zo ja, heeft u een algemene beleidslijn hoe om te gaan met die 

problematiek en in welke omvang doet zich dit probleem voor? 

 

Zover ik kan achterhalen, zijn er geen scholen waar zich vergelijkbare problemen 

voordoen. Van de 92 scholen die tussen 2007 en 2012 zijn gestart, zijn er 17 

gesloten binnen de termijn van 5 jaar. Dat waren voornamelijk scholen die qua 

leerlingenaantallen ver onder de stichtingsnorm zijn gebleven. De andere scholen 

hebben de stichtingsnorm gehaald, zijn in stand gehouden op basis van de 

gemiddelde schoolgrootte, zijn gefuseerd tot nevenvestiging of hebben een 

doorstart gemaakt door opnieuw de school te stichten. Van de opnieuw gestichte 

scholen is Het Dok de enige school die de stichtingsnorm niet haalt.  

Er is dan ook geen noodzaak voor een algemene beleidslijn over hoe om te gaan 

met deze situatie. Wel worden schoolbesturen van scholen die de stichtingsnorm 

niet halen, tijdig geïnformeerd over de mogelijkheden die er zijn om de school 

voort te zetten. 

 

4. Deelt u de gedachte dat het niet tijdig halen van de stichtingsnorm buiten de 

invloedsfeer van de betrokken scholen ligt en daarom deze scholen niet verweten 

kan worden? 

 

Het niet behalen van de stichtingsnorm kan velerlei oorzaken hebben. Het 

achterblijven van de geplande woningbouw lijkt in dit geval een belangrijke factor 

                                                

 
1 http://www.leidschdagblad.nl/regionaal/leidenenregio/article28946087.ece/Sluiting-dreigt-
voor-snel-groeiende-school-Het-Dok_?lref=L5 

http://www.leidschdagblad.nl/regionaal/leidenenregio/article28946087.ece/Sluiting-dreigt-voor-snel-groeiende-school-Het-Dok_?lref=L5
http://www.leidschdagblad.nl/regionaal/leidenenregio/article28946087.ece/Sluiting-dreigt-voor-snel-groeiende-school-Het-Dok_?lref=L5
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te zijn geweest. Ik ben het met u eens dat de school daarop inderdaad geen 

invloed heeft kunnen uitoefenen. 

 

5. Deelt u de gedachte dat, nu de woningbouw weer aantrekt, dergelijke scholen 

een extra overgangsperiode gegund moet worden? Zo nee, waarom niet? 

 

Zoals aangegeven in het antwoord op vraag 2, zijn er voor Het Dok diverse 

mogelijkheden om open te blijven. Een extra overgangsperiode hanteren is dus 

niet nodig en de WPO voorziet er ook niet in.  

 

6. Bent u bereid om bij een mogelijk besluit om de financiering van dergelijke 

scholen vanwege het niet behalen van de stichtingsnormen te beëindigen, de 

geschetste bijzondere situatie mee te laten wegen en gebruik te maken van uw 

discretionaire bevoegdheid en/of een hardheidsclausule? 

 

De WPO kent geen discretionaire bevoegdheid en/of hardheidsclausule voor 

situaties waarbij een school de stichtingsnorm niet haalt. Dit is ook niet nodig, 

aangezien er andere instandhoudingsmogelijkheden zijn voor scholen die de 

stichtingsnorm niet halen. 

 

7. Kunt u aangeven wat de financiële gevolgen zouden zijn indien tot sluiting van 

dergelijke scholen zou worden over gegaan? 

 

Sluiting van Het Dok is op dit moment niet aan de orde. Als scholen moeten 

sluiten, heeft dat gevolgen voor de schoolgebouwen die dan leeg komen te staan. 

De gemeente zal in zo’n geval moeten zoeken naar een nieuwe bestemming voor 

het gebouw.  


